

مداخلة

من قبل

السيدة ستيجيت تايبينونسوك

نائب الأمين العام لمجلس النواب في تايلاند

حول

"بناء برلمان مفتوح: تعزيز الشفافية والمساءلة في مجلس النواب في تايلاند"

دورة لواندا

تشرين الأول/أكتوبر 2023

نبذة

تستكشف هذه المداخلة ضرورة وجود برلمان مفتوح في سياق مجلس النواب في تايلاند. تدرس رؤية البرلمان الذكي SMART، واستراتيجية البرلمان الرقمي، والأنشطة التي تهدف إلى إنشاء برلمان مفتوح. وتبحث المداخلة أيضاً في كيفية اتساق هذه المبادرات مع المعايير الدولية المتعلقة بالبرلمان المفتوح وقنوات الاتصال داخل البرلمان في تايلاند. يكمن الهدف النهائي في تعزيز الشفافية والمساءلة والشمولية في الحوكمة البرلمانية، وجعلها أكثر سهولة واستجابة لاحتياجات المواطنين.

مقدمة

في عصر التحول الرقمي وزيادة مشاركة المواطنين، اكتسب مفهوم "البرلمان المفتوح" مكانة بارزة في جميع أنحاء العالم. البرلمان المفتوح هو برلمان شفاف وخاضع للمساءلة ويشارك بنشاط مع مواطنيه. وفي سياق مجلس النواب في تايلاند، تستكشف هذه المداخلة الرؤية والاستراتيجية والأنشطة الرامية إلى بناء نظام برلماني مفتوح وخاضع للمساءلة.

المعايير الدولية للبرلمان المفتوح

يؤيد المجتمع العالمي مبادرات البرلمان المفتوح، مسترشداً بالإعلان المتعلق بالانفتاح البرلماني. ويدعو هذا الإطار، الذي أُطلق في المؤتمر العالمي للبرلمان الإلكتروني في العام 2012، إلى إقامة نظم برلمانية تتسم بالشفافية والشمول ويمكن الوصول إليها. ويشدد الإعلان على أربعة مجالات رئيسية هي:

- 1) تعزيز الانفتاح: تعزيز مشاركة المواطنين وضمان الوصول إلى البيانات البرلمانية مع قيود قانونية محدودة.
- 2) تعزيز الشفافية: نشر معلومات برلمانية مختلفة بانتظام، وتعزيز المساءلة.
- 3) ضمان الوصول: جعل المعلومات البرلمانية متاحة بسهولة من خلال قنوات متنوعة، بما في ذلك وسائل الإعلام والمنصات الإلكترونية.
- 4) تيسير الاتصال الإلكتروني: توفير بيانات منظمة عبر الإنترنت ومواقع شبكية سهلة الاستخدام، وضمان المشاركة مع إعطاء الأولوية للخصوصية.

برلمان ذكي SMART – رؤية للكفاءة

منذ العام 2020، أصبح "البرلمان الذكي SMART" رؤية الأمانة العامة لمجلس النواب التي تمهد الطريق إلى تحقيق قدرة وأداء أكثر، وتحول الأمانة العامة إلى برلمان رقمي يتسم بالشفافية، ويدعم عمل المؤسسة التشريعية لكي تكون فعالة، ومفيدة للناس. وحسبما يلي تكتسب فيه رؤيتنا للبرلمان الذكي SMART أهمية:

- **متطور (S for Sophisticated):** التمتع بالمهارات، والمعرفة، والخبرة لمهنية في عمل تشريعي ذي أداء وقدرة عاليين للاستجابة إلى التغيرات.
- **الأخلاقيات (M for Moral and Ethics):** الالتزام بالأخلاقيات، ودعم القيم والثقافة الأساسية الجيدة، وتعزيز السعادة في مكان العمل.
- **المساءلة والشفافية (A for Accountability and Transparency):** التمتع بحوكمة رشيدة، والأخذ بالاعتبار إدارة المخاطر، والأثر الاجتماعي، والكفاءة، والالتزام بالشفافية والمساءلة.
- **القدرة على الصمود والتنافس (R for Resilient and Competitive):** التمتع بالقدرة على الاستجابة للتغيرات، والميزة التنافسية من خلال نهج يتمحور حول الناس، وإقامة الشراكات مع جميع القطاعات، على الصعيدين المحلي، والدولي.

- **التكنولوجيا والتحول الرقمي (T for Technology and Digital Transformation):** برلمان رقمي يتمتع بالإبداع، ويستفيد من التكنولوجيا الرقمية، والابتكار، والمعلومات، ورأس المال البشري.

تتماشى رؤية البرلمان الذكي SMART مع الهدف الشامل المتمثل في تحسين الأداء البرلماني. ويستخدم هذا النظام كوسيلة للاتصال الداخلي لزيادة وعي الموظفين البرلمانيين، وتعزيز معرفتهم برؤية البرلمان الذكي SMART، فضلاً عن تعزيز المشاركة والعمل الجماعي في ما بين المسؤولين. وتركز رؤية البرلمان الذكي SMART أيضاً على التعريف بامتياز الأمانة العامة. في أيلول/سبتمبر 2023، لدينا فعالية تسمى أسبوع البرلمان الذكي SMART حيث تتم مشاركة أفضل الممارسات في الخدمات العامة من خلال البرامج الحوارية، والمعارض الافتراضية، والمحاضرات الخاصة.

البرلمان الرقمي - استراتيجية للتحويل

في سعينا وراء نظام برلماني مفتوح، تحتل خطة البرلمان الرقمي للفترة 2023-2027 مركز الصدارة. يمثل هذا النهج التطلعي تحولاً أساسياً في كيفية عملنا والتفاعل مع المواطنين.

وإن خطة البرلمان الرقمي ليست مجرد استجابة لمتطلبات العصر الرقمي؛ إنها تحول استراتيجي يتماشى مع رؤيتنا للبرلمان الذكي SMART. قبل الخطة الحالية، اعتمدنا أول خطة برلمانية رقمية مدتها 5 سنوات في العام 2018، التي تم تطويرها الآن لتصبح الخطة الجديدة مع "بنية المؤسسات" كأداة لمكتب تكنولوجيا المعلومات، في كل من مجلس النواب ومجلس الشيوخ، لإدارة وصيانة البنية التحتية الرقمية، وتكنولوجيا المعلومات. تشمل خطة البرلمان الرقمي للفترة 2023-2027، 5 مجالات على النحو التالي:

(1) **برلمان الاستخبارات المتقدم:** يركز هذا على تطوير أنظمة المعلومات، وتطوير منصة برلمانية مركزية لتسهيل العمليات المريحة والكاملة والسلسلة بين المكاتب.

(2) المنظمة القائمة على البيانات: يتألف هذا المجال من 3 خطط رئيسية بما في ذلك معيار تبادل البيانات، ومنصة البيانات الضخمة، ونظام دعم القرار الذكي.

(3) المشاركة الرقمية وابتكار المشاركة: الهدف هو تطوير آلية شفافة لجمع المعلومات، والاستماع إلى أصوات الناس، وجمع الآراء والأصوات من جميع الجهات المعنية، بالإضافة إلى إنشاء آلية اتصال رقمية تربط الشبكات والتحالفات الديمقراطية في سياق المجتمع الرقمي.

(4) التطوير الرقمي والاستدامة: يهدف هذا المجال إلى تطوير البنية التحتية الرقمية لدعم التكنولوجيا المصممة خصيصاً، ووضع تدابير للأمن والسلامة لضمان الثقة في العملية البرلمانية ومنع التهديدات، وتنفيذ "منصة عمل في أي مكان"، مرنة لاستيعاب سياقات تشغيلية متنوعة، وتيسير الوصول لجميع مجموعات المستخدمين.

(5) الثقافة الرقمية: تشمل تطوير الموظفين وتحويل القوى العاملة نحو برلمان رقمي، إلى جانب مبادئ توجيهية لتعزيز هيكل الإدارة التنظيمية. ويشمل ذلك خطة دعم المهارات الرقمية، التي تتماشى مع استراتيجية الأمانة العامة لتنمية المهارات الرقمية.

وإن استراتيجية البرلمان الرقمي لا تتعلق فحسب باعتماد التكنولوجيا؛ يتمثل الأمر في تغيير نظامنا البرلماني ليخدم مواطنينا، ويتفاعل معهم بشكل أفضل. يتعلق الأمر بإنشاء حكومة فعالة ويمكن الوصول إليها وتشرك شعبها بنشاط في الحوار الديمقراطي. بينما نعمل على بناء برلمان ذكي SMART ورقمي ومفتوح، تظل استراتيجية البرلمان الرقمي مفيدة في تحقيق هذه الأهداف.

قنوات التواصل ضمن مجلس النواب في تايلاند

في سعينا لبناء برلمان مفتوح وخاضع للمساءلة، يعد التواصل الفعال الركن الأساسي في استراتيجيتنا. وتحقيقاً لهذه الغاية، أنشأ مجلس النواب في تايلاند عدة قنوات مخصصة لسد الفجوة بين البرلمان والمواطنين.

(1) إذاعة برلمان تايلاند: تعمل إذاعة برلمان تايلاند كقناة أساسية لنشر المعلومات حول الإجراءات والنقاشات البرلمانية. وتضمن هذه المحطة الإذاعية المخصصة للمواطنين إمكانية الحصول على تغطية مباشرة للجلسات والمناقشات البرلمانية. توفر نافذة مباشرة لجوهر عمليتنا التشريعية، مما يسمح للأشخاص من جميع مناحي الحياة بضبط الأمور والبقاء على اطلاع بالمسائل الأكثر أهمية بالنسبة لهم.

(2) تلفزيون برلمان تايلاند: تلفزيون برلمان تايلاند هو عنصر أساسي آخر في استراتيجية التواصل لدينا. تقدم هذه القناة التلفزيونية المخصصة تغطية شاملة للأنشطة البرلمانية، مما يمكن المواطنين من مشاهدة المناقشات والنقاشات والقرارات التشريعية بشكل مباشر. يجلب عملياتنا البرلمانية إلى غرف المعيشة في كل أسرة، مما يوفر إمكانية وصول غير مسبقة.

3) منصات وسائل التواصل الاجتماعي: في عصر الاتصال الرقمي، أصبحت منصات التواصل الاجتماعي أدوات قوية للتواصل والمشاركة. يحافظ مجلس النواب في تايلاند على حضور نشط على قنوات التواصل الاجتماعي المختلفة، مثل فيسبوك وأكس (أو تويتر) ويوتيوب وانستغرام وتيك توك. ويوفر للمواطنين صلة فورية بالأنشطة البرلمانية وفرصة للمشاركة في نقاشات بشأن مجموعة واسعة من المواضيع.

وبينما نسعى جاهدين لإنشاء برلمان ذكي SMART ورقمي ومفتوح، فإن قنوات التواصل هذه محورية في ضمان بقاء المواطنين في جوهر عمليتنا الديمقراطية. التواصل المفتوح هو الجسر الذي يربط الحكومة بالناس، وهو المفتاح لبناء ديمقراطية أقوى وأكثر استجابة.

الأنشطة لبرلمان مفتوح

في سعينا لبناء برلمان مفتوح يعزز الشفافية والمساءلة، شرعنا في سلسلة من الأنشطة الملموسة المصممة لإشراك المواطنين بنشاط في العملية البرلمانية.

1) تنظيم البيانات لبرلمان مفتوح

تتمثل أحد الأنشطة الأساسية للبرلمان المفتوح في التزامنا بتنظيم البيانات. في آذار/مارس 2023، نظمت الأمانة العامة ندوة حول "تنظيم البيانات لبرلمان مفتوح"، لضمان تنسيق البيانات البرلمانية وإمكانية الوصول إليها وفهمها. وتركز هذه المبادرة على ضمان ألا تكون البيانات البرلمانية متاحة فحسب بل يمكن الحفاظ عليها أيضاً مع إمكانية الوصول إليها وإعادة استخدامها على المدى الطويل. يتضمن تنظيم البيانات تبسيط هذه المعلومات وتقديمها بطريقة مراعية للمستخدم، وإتاحتها بسهولة للمواطنين.

2) الشباب والابتكار في البرلمان المفتوح

في حزيران/يونيو 2023، قامت الأمانة العامة أيضاً برعاية المواهب الشابة، والأفكار المبتكرة من خلال مشروع عن "الشباب والابتكار من أجل برلمان مفتوح"، يعزز المشاركة النشطة للمواطنين الشباب في تشكيل مستقبل الحكومة البرلمانية. لقد رحبنا بالمنظورات الجديدة، والحلول الإبداعية للتحديات، مما يضمن بقاء برلماننا ديناميكياً وقابلاً للتكيف مع الاحتياجات المتطورة من خلال تعزيز بيئة الابتكار داخل المجال البرلماني. في هذا المشروع، قمنا بسد الفجوات بين الأجيال من خلال تشجيع المواطنين الشباب على المشاركة في عمليات صنع القرار، والسعي إلى دمج أفكارهم واهتماماتهم وتطلعاتهم في سياساتنا وإجراءاتنا. وتجعل هذه الأنشطة بشكل جماعي برلماننا المفتوح أكثر ديناميكياً وسهل الوصول إليه وشمولياً. وهي تمكن المواطنين من القيام بدور نشط في تشكيل جدول الأعمال التشريعي، ومساءلة ممثليهم، والمساهمة في تطوير ديمقراطية أكثر حيوية.

دور القيادة في تعزيز برلمان مفتوح

تماشياً مع التزامنا بتعزيز الشفافية والمساءلة، بدأ النائب الأول لرئيس مجلس النواب، سعادة السيد باديبات سونتيفادا، مسعى طموحاً لبناء قاعدة بيانات مفتوحة من المجلس، لضمان إمكانية الوصول والفهم للجميع، تتألف من مرحلتين.

المرحلة 1: تتضمن هذه المرحلة إنشاء قاعدة بيانات سهلة الاستخدام تشمل تفاصيل الأعضاء ونتائج التصويت المحدثه وتتبع مشاريع القوانين البرلمانية. بالإضافة إلى ذلك، نهدف إلى تعزيز شفافية اجتماعات لجان مجلس النواب وتبسيط وظائف الموقع الإلكتروني لمكتب الموازنة البرلماني، مما يسهل الوصول إلى جلسات الاستماع العامة.

المرحلة 2: تركز هذه المرحلة على دمج تقنية التعرف على الوجوه لسجلات التصويت البرلمانية الدقيقة. بالإضافة إلى ذلك، نخطط لنشر تقارير هانساد الشاملة والتقارير الرسمية، إلى جانب تقارير ومقاطع فيديو اختيارية للأسئلة والإجابات البرلمانية، لضمان الوصول الشامل إلى المداولات البرلمانية.

التحديات القائمة على مسار البرلمان المفتوح

إن رؤيتنا لبرلمان مفتوح رؤية طموحة تهدف إلى تعزيز الشفافية والمساءلة في عملياتنا التشريعية. وفي حين كنا مصممين على التزامنا بهذه المسألة، فإننا ندرك أن الرحلة لا تخلو من التحديات.

وتكمن أحد التحديات البارزة التي نواجهها في صعوبة ضمان الوصول إلى المعلومات المهمة لجميع المواطنين. يمكن أن تكون المجموعة الهائلة من البيانات والوثائق التي يتم إنشاؤها في الإجراءات البرلمانية طاغية ومنتشرة في بعض الأحيان عبر منصات مختلفة.

وبالإضافة إلى ذلك، يمكن أن يُنظر إلى هيكل موقعنا الإلكتروني في بعض الأحيان على أنه غير منهجي، مما يجعله أقل سهولة في الاستخدام مما نرغب فيه. في العصر الرقمي، حيث تكون المعلومات في متناول أيدينا، من الضروري أن يتم تنظيم المواقع الإلكترونية الخاصة بنا بطريقة تجعل من السهل العثور على المعلومات وفهمها واستخدامها.

بالإضافة إلى ذلك، يؤد مجال التحسين في جعل معلوماتنا قابلة للقراءة آلياً. نحن نتفهم أن البيانات القابلة للقراءة آلياً ضرورية لتحليل البيانات والأتمتة بفعالية، وهي مجال نهدف فيه إلى مزيد من التقدم.

وإن هذه التحديات كبيرة، ولكننا نؤمن إيماناً راسخاً بأنها لا يمكن التغلب عليها. نحن نعتبرها فرصاً للنمو والتنمية، وما زلنا ملتزمين بمعالجة هذه المسائل لجعل نظامنا البرلماني أكثر انفتاحاً، وإمكانية مواطنينا من الوصول إليه.

الخلاصة والدعوة إلى تقديم مدخلات

في الختام، تهدف رؤية البرلمان الذكي SMART، واستراتيجية البرلمان الرقمي، وأنشطة البرلمان المفتوح بشكل جماعي إلى تحويل مجلس النواب في تايلاند إلى نموذج للشفافية والمساءلة والشمولية. وهذا التحول النموذجي هو استجابة للاحتياجات والتوقعات المتطورة للمواطنين في عالم يزداد ترابطاً. إنه يدل على الالتزام بجعل الحوكمة البرلمانية أكثر سهولة واستجابة ومساءلة أمام الأشخاص الذين تخدمهم. إن بناء برلمان مفتوح ليس مجرد رؤية؛ إنها دعوة للعمل لإعادة تعريف الديمقراطية للعصر الرقمي.

وندعو أعضاء جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية لمشاركة خواتمهم، وأفكارهم، واقتراحاتهم حول كيفية التغلب على هذه التحديات وجعل نظامنا البرلماني أكثر انفتاحاً ومساءلة. لا تقدّر كل المدخلات بئس في مساعدتنا على تحسين وتعزيز التزامنا ببرلمان مفتوح.

UNION INTERPARLEMENTAIRE

INTER-PARLIAMENTARY UNION

ASSOCIATION DES SECRETAIRES
GENERAUX DES PARLEMENTS



*ASSOCIATION OF SECRETARIES
GENERAL OF PARLIAMENTS*

COMMUNICATION

by

Ms Steejit TAIPIBOONSUK
Deputy Secretary General of the House of Representatives of Thailand

on

**“Building an Open Parliament: Fostering Transparency and Accountability in the
House of Representatives of Thailand”**

**Luanda Session
October 2023**

Abstract

This communication explores the imperative of an open parliament in the context of the House of Representatives of Thailand. It studies the vision of a SMART Parliament, the strategy of a Digital Parliament, and activities aimed at creating an Open Parliament. The communication also examines how these initiatives align with international standards on Open Parliament and the communication channels within the Thai Parliament. The ultimate goal is to foster transparency, accountability, and inclusivity within parliamentary governance, making it more accessible and responsive to the needs of citizens.

Introduction

In the age of digital transformation and increased citizen participation, the concept of an “Open Parliament” has gained prominence worldwide. An Open Parliament is one that is transparent, accountable, and actively engages with its citizens. In the context of the House of Representatives of Thailand, this communication explores the vision, strategy, and activities aimed at building such an open and accountable parliamentary system.

International Standards on Open Parliament

The global community endorses Open Parliament initiatives, guided by the Declaration on Parliamentary Openness. This framework, launched at the World e-Parliament Conference in 2012, calls for transparent, inclusive, and accessible parliamentary systems. The Declaration emphasizes four key areas:

- 1) Promoting Openness: Foster citizen engagement and ensure access to parliamentary data with limited legal restrictions.
- 2) Enhancing Transparency: Regularly publish various parliamentary information, promoting accountability.
- 3) Ensuring Access: Make parliamentary information easily accessible through diverse channels, including media and online platforms.
- 4) Facilitating Electronic Communication: Provide structured online data and user-friendly websites, ensuring engagement while prioritizing privacy.

SMART Parliament - A Vision for Efficiency

Since 2020, “SMART Parliament” has become the vision of the Secretariat of the House of Representatives that paves the way forward for achieving higher capacity and performance, transforms the Secretariat into a Digital Parliament with transparency, and supports the work of the legislative institution to be effective and beneficial to the people. This is where our vision of a SMART Parliament assumes significance:

- **S for Sophisticated:** To have the skills, knowledge, and expertise of a professional in legislative work with high performance and capability in responding to changes
- **M for Moral & Ethics:** To adhere to morality and ethics, uphold good core values and culture, and promote happiness in the workplace
- **A for Accountability & Transparency:** To have good governance, take into consideration risk management, social impact, and efficiency, and adhere to transparency and accountability.
- **R for Resilient & Competitive:** To have the capability to respond to changes and competitive advantage through a people-centric approach, and build partnerships with all sectors both domestic and international

- **T for Technology & Digital Transformation:** To be a Digital Parliament with creativity and leverage on digital technology, innovation, information, and human capital

The vision of SMART Parliament aligns with the overarching goal of enhanced parliamentary performance. It is used as internal communication to raise awareness and enhance the knowledge of parliamentary staff on the vision of SMART Parliament, as well as strengthen the participation and teamwork among officers. The vision of SMART Parliament also focuses on publicizing the Secretariat's excellence. In September 2023, we have an event called SMART Parliament Week where best practices on public services are shared through talk shows, virtual exhibitions, and special lectures.

Digital Parliament - A Strategy for Transformation

In our pursuit of an open parliamentary system, the Plan for Digital Parliament 2023-2027 takes center stage. This forward-looking approach represents a fundamental shift in how we operate and engage with citizens.

A Digital Parliament Plan is not merely a response to the demands of the digital age; it is a strategic transformation that aligns with our vision for a SMART Parliament. Before the current plan, we adopted the first 5-year Digital Parliament Plan in 2018, which is now developed into the new plan with "Enterprise Architecture" as a tool for the Bureau of Information Technology, both in the House of Representatives and the Senate, for their management and maintenance of digital and IT infrastructure. The Plan for Digital Parliament 2023-2027 covers 5 areas as follows;

1) Advanced Intelligence Parliament: This focuses on the development of information systems and the development of a central parliamentary platform to facilitate convenient, complete, and seamless operations between offices.

2) Data-Driven Organization: This area consists of 3 main plans including the Data Exchange Standard, the Big Data Platform, and the Intelligent Decision Support System.

3) Digital Participation and Engagement Innovation: The goal is to develop a transparent mechanism for collecting information, hearing the people's voices, and gathering opinions and votes from all stakeholders, as well as to create a digital communication mechanism bonding democratic networks and alliances in the digital society context.

4) Digital Development and Sustainability: This area aims for the development of digital infrastructure to support tailored technology, the establishment of security and safety measures to ensure confidence in the parliamentary process and prevent threats, and the implementation of a flexible "Work Anywhere Platform" to accommodate diverse operational contexts and to facilitate access for all user groups.

5) Digital Culture: Encompassing personnel development and the transition of manpower towards a digital parliament, along with guidelines for enhancing the organizational management structure. This includes the Digital Skills Support Plan, aligned with the Secretariat's digital skills development strategy.

The strategy of a Digital Parliament is not just about embracing technology; it is about transforming our parliamentary system to better serve and engage with our citizens. It's about creating a government that is efficient, accessible, and actively involves its people in the democratic dialogue. As we work to build a SMART, Digital, and Open Parliament, the strategy of a Digital Parliament remains instrumental in achieving these goals.

Communication Channels within the House of Representatives of Thailand

In our quest to build an open and accountable parliament, effective communication is a cornerstone of our strategy. To this end, the House of Representatives of Thailand has established several dedicated channels to bridge the gap between the parliament and the citizens.

1) Thai Parliament Radio: Thai Parliament Radio serves as a vital channel for disseminating information about parliamentary proceedings and discussions. This dedicated radio station ensures that citizens have access to live coverage of parliamentary sessions and debates. It provides a direct window into the heart of our legislative process, allowing people from all walks of life to tune in and stay informed about the issues that matter most to them.

2) Thai Parliament TV: Thai Parliament TV is another essential component of our communication strategy. This dedicated television channel offers comprehensive coverage of parliamentary activities, enabling citizens to witness debates, discussions, and legislative decisions firsthand. It brings our parliamentary processes into the living rooms of every household, offering unprecedented accessibility.

3) Social Media Platforms: In the age of digital connectivity, social media platforms have become powerful tools for communication and engagement. The House of Representatives of Thailand maintains an active presence on various social media channels, such as Facebook, X (or Twitter), YouTube, Instagram, and TikTok. It offers citizens an immediate connection to parliamentary activities and the opportunity to engage in discussions on a wide range of topics.

As we strive to build a SMART, Digital, and Open Parliament, these communication channels are pivotal in ensuring that citizens remain at the heart of our democratic process. Open communication is the bridge that connects government to people, and it is the key to forging a stronger, more responsive democracy.

Activities for an Open Parliament

In our endeavor to build an Open Parliament that fosters transparency and accountability, we have embarked on a series of concrete activities designed to actively involve citizens in the parliamentary process.

1) Data Curation to Open Parliament

One of the cornerstone activities for an Open Parliament is our commitment to data curation. In March 2023, the Secretariat organized a seminar on "Data Curation to Open Parliament" to ensure that parliamentary data is curated, accessible, and comprehensible. This initiative focuses on ensuring that parliamentary data is not just accessible but also preservable with long-term accessibility and reusability. Data curation involves simplifying this information, presenting it in a way that is user-friendly, and making it readily available to citizens.

2) Youth and Innovation for Open Parliament

In June 2023, the Secretariat also nurtured young talent and innovative ideas through a project on "Youth and Innovation for Open Parliament", promoting the active participation of young citizens in shaping the future of parliamentary governance. We welcomed fresh perspectives and creative solutions to challenges, ensuring our parliament remains dynamic and adaptable to evolving needs by fostering an environment of innovation within the parliamentary sphere. In this project, we bridged generational gaps by encouraging young citizens to participate in decision-

making processes and seek to integrate their ideas, concerns, and aspirations into our policies and actions.

These activities collectively make our Open Parliament more dynamic, accessible, and inclusive. They empower citizens to play an active role in shaping the legislative agenda, holding their representatives accountable, and contributing to the development of a more vibrant democracy.

Leadership's Role in Promoting an Open Parliament

In alignment with our commitment to fostering transparency and accountability, the First Deputy Speaker of the House of Representatives, Hon. Mr. Padipat Suntiphada, has initiated an ambitious endeavor to build an open database from the House, ensuring accessibility and comprehensibility for all, consisting of 2 phases.

Phase 1: This phase involves creating a user-friendly database encompassing member details, updated vote results, and tracking of parliamentary bills. Additionally, we aim to enhance the transparency of House committee meetings and streamline the functionality of the Parliamentary Budget Office website, facilitating easy access to public hearings.

Phase 2: This stage focuses on incorporating face recognition technology for precise parliamentary voting records. Furthermore, we plan to publish comprehensive Hansard and official reports, along with Stenographic reports and video clips of parliamentary questions and answers, to ensure comprehensive access to parliamentary proceedings.

Challenges on the Path to an Open Parliament

Our vision for an Open Parliament is an ambitious one, aimed at fostering transparency and accountability in our legislative processes. While we are resolute in our commitment to this cause, we recognize that the journey is not without its challenges.

One of the prominent challenges we face is the difficulty in ensuring the accessibility of crucial information to all citizens. The vast array of data and documents generated in parliamentary proceedings can sometimes be overwhelming and scattered across various platforms.

Furthermore, the structure of our website can at times be seen as unsystematic, making it less user-friendly than we would desire. In the digital age, where information is at our fingertips, it's vital that our websites are organized in a way that makes information easy to find, understand, and utilize.

Additionally, there is room for improvement in making our information machine-readable. We understand that machine-readable data is crucial for efficient data analysis and automation, and it's an area where we aim to progress further.

These challenges are significant, but we firmly believe that they are not insurmountable. We see them as opportunities for growth and development, and we remain committed to addressing these issues to make our parliamentary system even more open and accessible to our citizens.

Conclusion and Call for Input

In conclusion, the vision of a SMART Parliament, the strategy of a Digital Parliament, and the activities for an Open Parliament collectively aim to transform the House of Representatives of Thailand into a model of transparency, accountability, and inclusivity. This paradigm shift is a response to the evolving needs and expectations of citizens in an increasingly connected world. It signifies a commitment to making parliamentary governance more accessible, responsive, and accountable to the people it serves. Building an open parliament is not just a vision; it is a call to action to redefine democracy for the digital age.

We invite ASGP members to share their thoughts, ideas, and suggestions on how we can overcome these challenges and make our parliamentary system more open and accountable. All input is invaluable in helping us refine and strengthen our commitment to an Open Parliament.
